
Terugkoppeling “Keuzemoment van de Regio”, op 13 november 2018 

Gezamenlijke raadsledenbijeenkomst Regio Amersfoort over Strategische Agenda 2019-2022 

Wat vooraf ging 
Op 13 november 2018 waren alle raadsleden van de gemeenten die samen Regio Amersfoort vormen 
uitgenodigd voor een bijeenkomst die de volgende fase in het proces van totstandkoming van de 
nieuwe Strategische Agenda inluidde. 

Nadat op 29 mei 2018 tijdens een 
raadsledenbijeenkomst in Eemnes het plan 
van aanpak en de methodiek van De 
Dialoog zijn toegelicht, hebben de 
portefeuillehouder (burgemeester Melis 
van de Groep) en de Regiosecretaris (Karla 
Oosting) een rondje gemaakt langs alle 
raden (september/oktober). Door middel 
van het Startdocument konden de raden 
zich voorbereiden op 3 vragen: 
• Welke onderwerpen moeten zeker op de
regionale agenda, omdat we het als 
gemeente niet alleen willen? 
• Welke onderwerpen moeten zeker op de
regionale agenda, omdat we het als 
gemeente niet alleen kunnen? 
• Waar mag het wat de raad betreft
absoluut NIET over gaan? 

Alle opgehaalde informatie is hierna gebundeld in het Keuzedocument voor raden 13 november 
2018. Waarbij aangegeven is welke genoemde thema’s wel of niet geschikt zijn voor de regionale 
agenda en De Dialoog. 

Keuzedocument van de Regio 
Op 13 november vond in het stadhuis 
van Amersfoort de drukbezochte 
keuzebijeenkomst plaats. Meer dan 90 
raadsleden waren aanwezig en hebben 
uit alle kansrijke thema’s van het 
Keuzedocument gezamenlijk een TOP 
3 bepaald.  
Een TOP 3, omdat we focus willen 
aanbrengen.  

TOP 3 
De volgende onderwerpen zijn 
gekozen: 

1. Energietransitie
2. Woningbouw – kwalitatief
3. Arbeidsmarkt



Vragen 
Na het bepalen van de TOP 3 zijn de raadsleden in groepen aan de slag gegaan om de vraag te 
bepalen die we de Dialooggroepen willen meegeven. 
De achtergrondinformatie uit het Startdocument en Keuzedocument kon hierbij gebruikt worden. 
De drie vragen aan de Dialooggroepen zijn inmiddels iets aangescherpt en zijn geworden: 

1. Energietransitie
Opdracht: De dialooggroep ontwikkelt aanvullend op wat al loopt een actieplan om te komen
tot een CO2 reductie van 50% in 2030 (t.o.v. 1990).
Het actieplan geeft antwoord op de volgende
deelvragen:
- Welke alternatieve energiebronnen kunnen hiervoor
worden ingezet?
- Hoe borgen wij innovatie, kennis en
financieringsconstructies?
- Hoe wordt draagvlak gecreëerd?
- Hoe maken we het SAMEN betaalbaar?

2. Woningbouw kwalitatief
Opdracht: Kom aanvullend op wat al loopt met voorstellen voor regionale afspraken om te
komen tot  flexibele, aanpasbare, passende en betaalbare woonruimte voor iedereen. Houd
daarbij rekening met het karakter van de regio en de diverse kernen in de regio.

3. Arbeidsmarkt
Opdracht: Kom aanvullend op wat al loopt voor de Regio Amersfoort met een actieplan om
in 2024 te komen tot een inclusieve arbeidsmarkt waarbij vraag en aanbod op elkaar
aansluiten
Deelvragen aan de dialooggroep:
- Welke oplossingen kunnen we aandragen om de tekorten aan passend personeel
(technisch, zorg, horeca, ICT) te verminderen?
- Welke innovatieve oplossingen kunnen we bedenken om een inclusieve arbeidsmarkt te
organiseren?

Kaders 
Het derde een laatste deel van de avond stond in het teken van de kaderstelling. 
Met de ter plekke geformuleerde vragen hebben de raadsleden per gemeenteraad besproken welke 
kaders zij de Dialooggroepen willen meegeven. Zij maakte hierbij gebruik van algemene voorbeeld-
kaders die vooraf waren geformuleerd. 
Deze kaders bepalen de speelruimte van de Dialooggroepen. 

Hieronder treft u de kaders van uw raad aan. 
Omdat voor de bijeenkomst maar 2 uur beschikbaar was en met name dit laatste onderdeel relatief 
kort was, wordt elke gemeenteraad in de gelegenheid gesteld de kaders alsnog aan te vullen. 
Gezien de wens om voor het zomerreces van 2019 de nieuwe Strategische Agenda vast te stellen, is 
hiertoe tot uiterlijk 13 december gelegenheid. 



BIJLAGE Kaders Barneveld 

Kaders Energietransitie 

Barneveld heeft afspraken in Foodvalley verband 

Proces 

 Het plan is uiterlijk 1 juli 2019 beschikbaar

 Alle belangen (dus niet: alle partijen) doen mee in de Dialooggroep

 Alle deelnemers aan de Dialooggroep committeren zich vooraf expliciet aan deze opgave en
kaders

Inhoudelijk 

 Het plan is concreet over de opwekking, opslag, distributie en ruimtelijke inpassing

 Het plan is concreet over wie (marktpartijen en overheden) welke actie uitvoert

 In het plan worden meetbare tussendoelen opgenomen die aantoonbaar per te noemen
datum realiseerbaar zijn

 De verduurzaming van woningen is geen onderwerp voor de Dialooggroep (elders belegd)

 De broeikasgasvermindering via verduurzaming van woningen mag worden beschouwd als 
bijdrage aan de strategische opgave. 

 CO2 vermindering die bereikt wordt via het thema “Circulaire economie” mag worden
beschouwd als bijdrage aan de strategische

 opgave.

Financieel 

 De acties worden gefinancierd door zowel markt als overheid:

 De acties zijn aantoonbaar financieel haalbaar voor marktpartijen en overheden

Kaders Woningbouw - kwalitatief 

Proces 

 Het plan is uiterlijk 1 juli 2019 beschikbaar

 Alle belangen (dus niet: alle partijen) doen mee in de Dialooggroep

 Alle deelnemers aan de Dialooggroep committeren zich vooraf expliciet aan deze opgave en
kaders

Inhoudelijk 

 Het plan is concreet over de kwalitatieve vraag naar woningen

 Het plan is concreet over het bestaande en al in plannen opgenomen kwalitatieve aanbod
van woningen

 Het plan is concreet over wie (marktpartijen en overheden) welke actie uitvoert

 In het plan worden meetbare tussendoelen opgenomen die aantoonbaar per te noemen
datum realiseerbaar zijn

 Dit kader er uit, zin vaag (Leusden)

 Jongeren en ouderen de kans geven om in eigen dorp te blijven wonen (Barneveld)

 Niet alleen kwalitatief, ook kwantitatief (nodig vanwege de te maken afspraken (Barneveld)



 

 

Financieel 

 De acties worden gefinancierd door zowel markt als overheid. 

 De acties zijn aantoonbaar financieel haalbaar voor marktpartijen en overheden 
 

Kaders Arbeidsmarkt 
 
Door Barneveld niet besproken 
 
Proces 

 Het plan is uiterlijk 1 juli 2019 beschikbaar 

 Alle belangen (dus niet: alle partijen) doen mee in de Dialooggroep 

 Alle deelnemers aan de Dialooggroep committeren zich vooraf expliciet aan deze opgave en 
kaders 

 
Inhoudelijk 

 Het plan is concreet over de maatregelen om het arbeidspotentieel te vergroten 

 Het plan is concreet over wie (marktpartijen en overheden) welke actie uitvoert 

 In het plan worden meetbare tussendoelen opgenomen die aantoonbaar per te noemen 
datum realiseerbaar zijn 

 
Financieel 

 De acties worden gefinancierd door zowel markt, als overheid. 

 De acties zijn aantoonbaar financieel haalbaar voor marktpartijen en overheden 
 



 
Van: Bakker, Iede  

Verzonden: dinsdag 4 december 2018 16:49 
Aan: Raadsleden; raadscommissieleden; Dijk, J.W.A. van 

Onderwerp: FW: Terugkoppeling keuzebijeenkomst Regio Amersfoort 13 november 

 
Aan de raads- en commissieleden, 
Op 13 november was er een bijeenkomst voor alle raadsleden van de Regio Amersfoort, met als doel 
kaders mee te geven voor de dialooggroepen. Vanuit Barneveld waren Jan Top en Lukas Scheijgrond 
hier bij. Tijdens die bijeenkomst bleek er echter wat te weinig tijd voor het bespreken van die kaders. 
Om die reden stelt het bestuurlijk platform de raden in de gelegenheid om alsnog aanvullende 
kaders mee te geven, maar dan wel graag voor 14 december. In overleg met Jan en Lukas mail ik 
jullie hierbij het betreffende document, met de vraag of er behoefte is aan aanvullingen. De vraag is 
wel hoe we dat dan doen. 
De in deze fase in te brengen kaders hoeven niet in een formeel raadsbesluit te worden vastgelegd. 
Dat gebeurt in het definitieve raadsvoorstel dat in jan/feb naar de 9 raden gaat. Dus zoals Jan en 
Lukas enkele kaders hebben toegevoegd (de punten in blauw in het document bij woningbouw), zo 
kunnen ook andere punten worden toegevoegd. Aanvulling hóeft dus niet, maar het kan. Sowieso 
geldt dat de beleidskaders van de gemeente dienen te worden gerespecteerd. Volledigheidshalve zal 
ik dat nog toevoegen. 
Kortom, ik stel de volgende werkwijze voor: 

1. Ik plaats het document op de lijst ingekomen stukken van de raad van 12 december, ter 
kennisneming. 

2. Bespreek svp uiterlijk maandagavond in jullie fractie of er toch behoefte is aan aanvullingen. 
3. Zo ja, mail die dan voor dinsdag 11 december 10:00 uur aan mij; ik voeg die dan in een 

bijlage toe op de lijst ingekomen stukken. 
4. Ik meld na de raad van 12 december of en welke aanvullingen vanuit de raad van Barneveld 

zijn ingebracht. 
Zie voor een toelichting op het proces van de Strategische Agenda de stukken in iBabs bij 13 
november. 
Mvg, Iede 
 
 
Aan: griffier, lid Bestuurlijk Platform, lid ARG, lid BORA van de gemeente Barneveld, 
 
Op 13 november j.l. is de raadsledenbijeenkomst “het keuzemoment” gehouden. 
Omdat de Stuurgroep Strategische Agenda de indruk had dat de tijd die was gereserveerd voor het 
stellen van kaders (te) krap was, heeft de Stuurgroep besloten gemeenteraden in de gelegenheid te 
stellen om de kaders voor de Dialooggroepen nog aan te vullen. 
In het griffiersoverleg van 22 november j.l. is hier over gesproken en even later die middag ook in 
het Bestuurlijk Platform. 
Dit leidde tot de conclusie dat per gemeente gekeken zou moeten worden wat de handigste weg zou 
zijn om te bewandelen. 
De meesteer Colleges hebben het afgelopen dinsdag besproken. 
 
Vanmorgen hebben we in het BORA ook nog even gekeken naar de situatie en de verschillende 
wensen. 
Geconcludeerd is het volgende: 
 

1. Het BORA houdt vast aan de lijn die gezamenlijk is gekozen en die ook is opgenomen in plan 
van aanpak en spoorboekje. 

2. Het BORA geeft graag de reactie van de gemeente Woudenberg mee, die luidt als volgt: 

 



Het college van Woudenberg is van mening dat het bij de methodiek van de Dialoog niet 

past om strakke inhoudelijke kaders te stellen. Het gevaar bestaat dat de dialooggroepen 

zich hierdoor beperkt zullen voelen omdat veel al is dichtgetimmerd.  

 

De rol van de overheid verandert. Het gaat niet meer om de optimale regievoering op 

bijvoorbeeld de levering van diensten, maar om het (uit)vinden van nieuwe verhoudingen 

met inwoners, bedrijven en instellingen. De overheid dient hierop aan te sluiten. Ook de 

gemeenten willen niet meer vanuit een gebouw plannen maken voor de samenleving. De 

gemeente is veel meer een netwerkorganisatie geworden of zou dat moeten. Een 

gemeente dient maximaal samen te werken met inwoners, bedrijven en instellingen en 

mee te bewegen met de vragen en ontwikkelingen die zich voordoen in de samenleving. 

Daarbij past vertrouwen in onze inwoners, ondernemers en maatschappelijke 

organisaties. Gelet op die veranderende verhoudingen kan in het algemeen worden 

gesteld dat de gemeente terughoudend zou moeten zijn in het stellen van inhoudelijk 

kaders bij de onderwerpen waarmee de dialooggroepen aan de slag gaan. 

 

Bij het instrument van de Dialoog past een houding die vertrouwen uitstraalt naar de 

deelnemers in de dialooggroepen. De dialooggroepen halen op wat in de samenleving 

leeft en vertalen dat in een op te leveren product. In deze groepen zijn tegengestelde 

belangen vertegenwoordigd waardoor geborgd is dat een vraagstuk vanuit verschillende 

perspectieven wordt onderzocht en besproken. Het proces voorziet er ook dat de groepen 

eerst een gezamenlijke visie op het vraagstuk opstellen (groenboek) en daarna komen 

met oplossingen (witboek). Ook het groenboek, waar in feite sprake is van kaderstelling 

door dialooggroep wordt gedeeld met de raad. Strakke kaders kunnen dit proces 

belemmeren en inventieve oplossingen in de weg staan.  

 

Gelet op het voorgaande zouden de kaders zich naar onze mening moeten beperken tot 

het aangeven waarover de voorstellen van de dialooggroepen niet mogen gaan. Hierbij 

kan worden aangesloten bij reeds eerder door de gemeenteraden vastgesteld beleid. Zo 

behoudt enerzijds de raad zijn rol aan de voorkant van het proces en kan anderzijds het 

college/de ambtelijke organisatie de (gebruikelijke) rol spelen bij de voorbereiding van 

het raadsbesluit. Voor Woudenberg betekent dit dat wij ons terughoudend opstellen ten 

aanzien van het stellen van kaders, juist omdat wij  de dialooggroepen de ruimte willen 

geven en erop vertrouwen dat zij met hun kennis en kunde zullen inzetten en belangen 

zullen wegen. De producten die worden opgeleverd, worden door de gemeenteraad 

vastgesteld waardoor de gemeenteraad op dat moment weer aan zet is én zij tot 

definitieve besluitvorming komen. 
 

3. Voor wat betreft waar het in De Dialoog niet over mag gaan (reeds eerder door de raden 
vastgesteld beleid) zou het College bijvoorbeeld een rol kunnen spelen. 

 
Daarom hierbij het verzoek om de kaders (desgewenst) alsnog aan te laten vullen. 
 
Om daarbij behulpzaam te zijn stuur ik u bijgevoegde documenten: 

-       Een terugkoppeling over de bijeenkomst 13 november 
-       De kaders (voor zover toen gemaakt) voor uw gemeente 

 
Wilt u de desgewenst aangepaste kaders liefst voor 14 december a.s. aan mij mailen? (mochten 
jullie dit niet halen, willen jullie dan aangeven wanneer ik wel iets kan verwachten (dit ivm de 
planning). 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Karla Oosting 
Secretaris Regio Amersfoort / Afdelingsmanager Bureau Regio Amersfoort 
Stadhuisplein 5 - Postbus 4000 - 3800 EA  Amersfoort 



T: 033 469 53 03 - M: 06 51 88 59 34 

 
Voor het Buitenlandgevoel hoef je niet ver te reizen… 
 
 
 
 

http://bureau.regioamersfoort.nl/wp-content/uploads/2016/02/Buitenlandgevoel_v4_2016.mp4
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